
Besvarelse af spørgsmål nr. 59 (Alm. del), som Folke-
tingets Sundhedsudvalg har stillet til indenrigs- og 
sundhedsministeren den 3. november 2005

Spørgsmål 59:
"Er de 200 mio. kr., der fremgår af Kræfthandlingsplan II, afsatte midler 
øremærkede til indførelse af ny medicin, eller kan midlerne også anvendes 
til f.eks. dækning af den almindelige forventede udgiftsstigning på kræftme-
dicin?"

Svar:

Jeg går ud fra, at der med de 200 mio. kr. henvises til de midler, regeringen 
og Dansk Folkeparti med aftalen af 8. juni 2005 om forbedring af behand-
lingen af kræft har aftalt at prioritere ekstra til ny kræftmedicin som opfølg-
ning på Kræftplan II. De afsatte midler fra aftalen af 8. juni 2005 er efterføl-
gende udmøntet med økonomiaftalen med Amtsrådsforeningen fra juni 
2005.

De 200 mio. kr. er baseret på forventninger til, hvad der er på vej af ny me-
dicin inden for det kommende år og den stigning, der i øvrigt måtte være i 
forbruget af kræftmedicin ud over almindelig prisudvikling. Og det har vi så 
givet et bud på i aftalen med Dansk Folkeparti og fulgt det op i økonomiaf-
talen med amterne. 

De øgede midler til kræftmedicin er i overensstemmelse med almindelig 
praksis givet som bloktilskud til amterne. Der kan derfor ikke skelnes skarpt 
mellem penge til dækning af udgifter til ny kræftmedicin og penge til dæk-
ning af udgiftsstigning til kræftmedicin af andre grunde, bortset fra generelle 
prisstigninger. Men jeg forventer naturligvis, at amterne varetager den 
kræftmedicinske behandling - herunder behandling med ny medicin - inden 
for den ramme, de har accepteret med indgåelsen af økonomiaftalen.
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